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CONFERÈNCIA DE L’ALCALDESSA GEMMA BADIA
GAVÀ 2022 – 2030, ANYS DECISIUS
12 juliol 2022

Bona tarda a tots i a totes.

Moltes gràcies per ser avui aquí.

Avui fa exactament un any que en aquesta Sala de Plens vaig 
prendre possessió del càrrec d’alcaldessa de Gavà.
Han estat dotze mesos molt intensos. Dotze mesos de feina al 
servei dels veïns i les veïnes de Gavà.

Un any és la quarta part d’un mandat municipal, un mandat que ara
compleix tres anys. És temps suficient per retre comptes, i ho trobo
molt just i necessari: hem d’explicar què portem fet i viscut des de 
l’estiu de 2019, quan vam celebrar i vam guanyar les eleccions. Jo 
me’n recordo molt del cap d’any del 2019 al 2020, i poca cosa ens 
feia augurar el que ens esperava; realment va ser un canvi bastant 
fort.

Entendreu que em calia aquesta perspectiva, i un any després  puc 
presentar-me davant de tots vosaltres amb més coneixement de 
causa, amb un balanç tangible i amb una anàlisi de la situació ben 
fonamentada. 

I ja us dic ara: amb una motivació personal cada dia més gran,
una responsabilitat institucional igualment gran i un 
compromís polític més fort.

Un any també és la quarta part de mandat que tenim al davant. I 
tenim molta i bona feina per fer i molts projectes per 
encarrilar. Per això he volgut titular aquesta compareixença «Gavà
2022-2030, anys decisius». Penso que ho seran.
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Context de dificultats

Permeteu-me que comenci fent un record de l’època més dura de la
pandèmia, la que ens ha colpejat i ens ha marcat. Això és una 
evidència en termes sanitaris, socials, econòmics i també anímics. 
Les coses són com són, i ara moltes coses no són o no es veuen 
iguals que abans del març del 2020.

La Covid, i tot el que comporta, ens ha fet repensar moltes 
coses, però també vull afirmar que ens ha fet refermar 
moltes altres, algunes de les quals ja les teníem clares. 

La pandèmia ha obligat a prioritzar emergències i contingències, és 
evident. Era imprescindible fer-ho, era la nostra responsabilitat. I 
ho segueix sent perquè els seus efectes encara perduren. 
La feina realitzada ha estat molta i el cop s’ha parat, tot i els danys 
que hem patit i la duresa de les vides perdudes. Però quan estàvem
entrant en el camí de la represa, ha arribat una guerra absurda i 
injustificada de Putin contra Ucraïna, de conseqüències que ja 
comencen a ser més que evidents. 

Les dades de les darreres setmanes i les veus dels experts i de les 
institucions econòmiques de referència apunten a una 
desacceleració, marcada per la inflació, per la manca de 
subministraments, per la pujada de tipus d’interès i un llarg 
etcètera de paràmetres. Sembla que venen una tardor i un 
hivern complicats, i ens hem de preparar; nosaltres estem 
preparats i preparades per combatre aquests efectes.

En aquests moments a Gavà hi ha una taxa d’atur una mica per 
sota del 9%. És una dada que mai no podem perdre de vista, 
encara que convé remarcar que veníem de 2.800 persones aturades
fa dos anys, quan la pandèmia va aturar o malmetre moltes 
activitats econòmiques i comercials. Des d’aquell pitjor moment, 
l’atur s’ha rebaixat en un 30%. I hem de fer tots els esforços 
necessaris perquè aquesta tendència positiva es mantingui. 
Per això en el seu moment vam reaccionar, i per això 
mantenim i mantindrem ben actives les polítiques 
d’ocupació, promoció econòmica i del suport al comerç.
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Us donaré alguns exemples que ho demostren.

En ajudes econòmiques a empreses i comerços que van haver de 
tancar o reduir la seva activitat, l’Ajuntament va donar un total de 
382.000 euros que han beneficiat més de 500 negocis o 
activitats de la nostra ciutat.

D’altra banda, les dades dels serveis d’empresa i ocupació fins al 
que portem de mandat són també ben evidents:

- Hem executat 3 milions d'euros de subvencions 
provinents de diferents administracions (Generalitat, AMB, 
Diputació, Consell Comarcal) per contractar persones en 
situació d’atur.

- Hem intermediat en 489 contractacions al Servei Local 
d'Ocupació.

- Hem realitzat més de 2.000 accions amb empreses de 
Gavà: assessoraments, intermediacions, visites.

- Hem acompanyat la creació de 185 empreses noves.
- 700 persones han realitzat formació per l'ocupació.
- 500 persones han fet formació per l'emprenedoria.
- 153 persones han realitzat un pla de foment de 

l’ocupació, justament aquí, a l’Ajuntament de Gavà i a les 
empreses públiques.

- També a títol anecdòtic però no menys important, hem obert el
Canal de WhatsApp d’ocupació, que a data d’avui té 900 
persones subscrites a les quals es fan arribar ofertes i tot el 
que fem a nivell laboral. Això també és important i ajuda.  

 També hem acompanyat la reactivació de l’Associació d’
Empresaris del Polígon, amb una nova junta, i estem 
treballant un nou conveni i un pla de treball. 

 Hem creat el Programa Treball Talent Tecnologia amb 
Castelldefels i Begues. És una programa d’ocupació i 
transformació digital per al sector Alimentari.

 Abans d’acabar aquest any 2022, ara sí us ho puc dir, posarem
en ple funcionament la Unió de Cooperadors.
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 Gavà és referent en Economia Circular. Això no és casual. La
que va ser “nova” via per entendre l’activitat productiva ara ja 
és el model imprescindible.

 A més, treballem iniciatives amb fons europeus per guanyar 
competitivitat per un turisme sostenible. Estem parlant del 
PECT, del distintiu Biosphere i de molts altres. 

Vull fer un esment especial als nostres comerciants. És admirable 
l’empenta que tenen. Per això estem al seu costat.

Recordem aquella iniciativa tant exitosa de la web “Més Que Mai 
Comerç de Gavà”. Es tractava de fer visible el que per a molts era 
invisible perquè van haver de tancar durant la pandèmia. I si ho 
vam aconseguir és perquè la base existeix i per l’actitud de tothom,
tant comerciants com clients, de la ciutadania, de tots nosaltres.

Aquest mandat ha estat el de la creació de WOW Gavà, unificant les
associacions de comerciants. I és un encert, perquè no paren!
Estan compromesos i s’agraeix. El mateix compromís que tenim 
amb ells des de l’Ajuntament. I també, com no, amb la nostra 
restauració.

Parlant d’actitud i de compromís, he de parlar-vos de la nostra 
pagesia.

Aquest any hem reprès la Fira, la dels 90 anys. I hem consolidat
el Temps d’Espàrrecs. La Fira és el gran esdeveniment de la nostra 
ciutat, de Gavà, i els espàrrecs el nostre producte de referència i 
que projecta la ciutat i el parc agrari. Però no seria possible sense la
feina que dia a dia i de sol a sol, sense descans, fa la nostra 
pagesia de Gavà. Ells treballen i ofereixen els millors productes. Ells
saben molt bé què és lluitar contra els elements.

I per ells estem decidits a defensar el futur del parc agrari, la 
seva viabilitat econòmica i la seva modernització. I fer-ne un
exemple d’integració a l’entorn i respecte pel medi ambient. 
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Per això vam presentar la setmana passada a la Consellera Jordà el 
Hub Agroalimentari, i per això constituirem espais de treball conjunt
on defensarem aquests interessos. 

Perquè aquest és el camí i aquest és el model.

El context, repeteixo, és complicat. I quan venen mal dades, quan 
l’economia trontolla, les conseqüències les reben les persones, les 
empreses, els comerços, és a dir, tota la ciutat. Quan això passa, a 
la porta de l’Ajuntament arriben els efectes, les peticions i les 
necessitats. Per això, reitero, ens hem de preparar, però estem 
preparats. 

Ens hem d’anticipar i hem de tenir capacitat de reacció. I al 
mateix temps, saber mantenir el rumb. Així ha estat sempre 
a Gavà, i així és i serà en el moment en què estem.

És evident que algunes coses s’han alentit, és veritat, i alguns 
recursos, fins i tot molts recursos, s’han hagut de reorientar. Ens 
hem ajustat, només faltaria. Però podem afirmar que ni la 
pandèmia ni la guerra no ens han aturat ni ens han fet 
perdre la perspectiva, tampoc els horitzons als que volem 
aspirar.

I això no és per casualitat: és qüestió de model i de criteri, 
és qüestió de tenir les idees clares, i tot i que hi hagi més obstacles,
sabrem resistir i seguir avançant pel camí que ens hem marcat.

Tinguem-ho clar: el nostre factor principal, el nostre valor 
més segur, és i continua sent Gavà. La nostra primera 
referència, el primer objectiu, allò més proper i compartit, és la 
nostra ciutat. Per això, més que mai, cal remarcar la importància
que Gavà sigui un espai amb garanties, solvent i sòlid.

Gavà atén les necessitats de la gent perquè posa les persones per 
davant i com a primera prioritat. I té propostes, idees i certeses per
mirar endavant amb confiança. 
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En aquesta direcció estem treballant. I ho fem després d’haver 
extret una lliçó evident: s’ha demostrat la capacitat de resiliència i 
d’adaptació de la ciutat, i sobretot de la nostra gent.

La situació de Gavà

Tenim molts exemples que defineixen com és Gavà i com és la seva
gent, i que descriuen la situació en què ens trobem.

La primera menció la vull fer al personal sanitari i al sistema 
públic de salut.

Mireu, fa pocs dies vaig tornar a visitar els dos ambulatoris i vaig 
constatar una vegada més el que mai no em cansaré de repetir: la 
vàlua i la dedicació dels nostres professionals sanitaris, i la 
importància que els recursos materials, econòmics i humans que es 
destinin a la sanitat estiguin a l’alçada de les necessitats de tota la 
població.

No pot ser que el sistema públic de salut segueixi tenint les 
mancances que es venen arrossegant des de tant i tants 
anys. No les descriuré perquè les veieu, les patiu totes i tots, però 
sí que vull aprofitar aquest espai, davant de tothom, per reiterar un
doble compromís des de l’Ajuntament: l’equip de govern 
municipal, i jo personalment com alcaldessa, no deixarem de fer 
bandera de les reivindicacions en matèria de salut, i al mateix 
temps seguirem treballant i col·laborant allà on calgui i amb qui 
calgui per continuar fent passos endavant. 

Perquè quan es reclama el que és just i quan s’estén la mà, 
s’acaben obtenint resultats.

Per això ben aviat constituirem a Gavà la Taula de Salut, 
especialment orientada a sumar des dels veïns, les entitats, 
l’Ajuntament i el propi sector per millorar l’atenció primària. No és 
admissible el retard en algunes especialitats, ni les llistes d’espera, 
ni l’absència d’urgències nocturnes, ni que tinguem només una 
farmàcia de guàrdia 24 hores, i és perquè vol, no perquè toca.
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Ja vam constituir la Taula de Salut Mental, també participada per 
totes les persones i sectors. Tothom té molt a dir en aquest àmbit, i
posarem en marxa el Pla de Salut Mental. La Salut Mental ha estat 
un dels grans «descobriments» que ha fet aflorar la pandèmia. Ja 
era una necessitat evident, i ara cal destinar-hi més recursos per 
atendre-la com cal.

En el capítol d’avenços hi ha, finalment, l’ampliació i modernització 
de l’Hospital de Sant Llorenç, el nostre hospital de referència. 
Aquí m’agradaria recordar les manifestacions massives, les mocions
al Parlament de Catalunya, la mobilització que vam haver de fer per
aconseguir que se’ns fes cas.

I el mateix podem dir del Tercer Ambulatori, el CAP3 de Gavà. 
Ara sí, que podem afirmar que el tindrem. I que tindrem servei de 
Radiologia  i Rehabilitació, no ens caldrà anar a Castelldefels, i 
s’unificarà la Pediatria i l’atenció sexual i reproductiva, i s’hi ubicarà 
el Centre de Salut Mental d’Adults que ara està al carrer Sarrià. 
Vam cedir els terrenys fa molts anys, i finalment veurem com les 
obres comencen la primavera del 2023. Seran dos anys d’obres, per
tant la primavera del 2025, si tot va bé, tindrem tercer CAP obert.

Amb la salut no s’hi juga. Parlem del primer dret fonamental. I aquí
estem nosaltres per defensar-lo.

El segon esment, i parlem també d’un dret fonamental, el dret a 
l'educació, el vull fer de manera molt especial al personal docent i
a l’educació.

Algú dirà que l’Ajuntament no hi té la competència, i és cert, 
però us asseguro que és de la nostra incumbència. L’educació 
és un dels àmbits on com alcaldessa hi poso la màxima prioritat.

A cada visita que he fet a tots els centres educatius de la 
ciutat (i quan dic tots vull dir que els he conegut personalment i 
presencialment tots) , a cada trobada amb els equips directius, a 
cada reunió del Consell Escolar, a les campanyes de suport a la 
matriculació... , a tot arreu i en tot moment, he refermat el nostre 
suport actiu, la nostra implicació i compromís amb l’educació.
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Però també he pogut veure el malestar dels/les professionals. 
No entraré a fons en aquesta qüestió i en les raons d’uns i altres, 
però no pot ser que el darrer trimestre del curs s’hagi viscut un 
conflicte permanent entre el sector i la Conselleria d’Educació, i que
el curs vinent ja comenci amb una vaga. Aquells que lideren 
l’administració educativa del país, i em refereixo a la Generalitat, 
tenen la responsabilitat de fer tot el que calgui per garantir la 
qualitat i la dignitat de l’educació dels nostres nens i nenes,  joves.

Nosaltres hi seguirem contribuint, perquè amb l’educació tampoc 
no s’hi juga; a l’escola, a les famílies, se les ajuda.

Per això aquest estiu tornem a fer inversions a les escoles 
públiques. Hem incrementat la dotació de 200.000 a més de 
300.000 euros, i aquestes inversions les decideixen les mateixes 
escoles publiques. 

També continuem treballant en la futura escola bressol 
municipal.

I afegeixo: seguim reclamant que es  col·loqui la tanca de 
l’institut escola Gavà Mar. No és un anècdota. Finalment hem 
aconseguit que es faci l'institut amb moltes reivindicacions, però té 
una mancança i és aquesta i cal arreglar-la, perquè aquesta tanca 
no es segura. Com també cal que posin en marxa la segona fase de
l’ampliació de l’Institut Escola de Gavà Mar; perquè no hi caben, no 
s’hi poden desenvolupar com cal les activitats que té planificades 
l’institut.

El mateix us puc dir de l’Institut Bruguers. Ja no sabem com fer-
ho. Vam rebre una proposta de Pla Director que semblava portar 
definitivament una reforma integral del centre, però no passava de 
ser una suma d’actuacions puntuals, moltes d’elles obligades per la 
normativa. Això és clarament insuficient.

Els serveis territorials d’Educació de la Generalitat saben bé el que 
Gavà i la  comunitat educativa exigim; dia sí dia també reben les 
nostres, les meves reclamacions. No ens cansarem d’insistir.
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Com no ens cansarem de destinar recursos per ajudar les famílies i 
les escoles.

Hem atorgat més de 1.500 beques escolars en aquest darrer 
curs escolar. Això es doble que el curs anterior. Si sumem tots els 
conceptes, les diferents línies d’ajuts, les noves beques de 
Tecnologia Innovació i Aprenentatge o els casals d’estiu, 
l’Ajuntament hi destina més de 450.000 euros. És un dels 
esforços més importants i més necessaris.

Si parlem d’ajudes, voldria recordar les Beques Gavà Jove i fer un 
apunt sobre Joventut. Recordem: beques que volen sumar en 
l’acompanyament als i les joves en el seu procés d’emancipació, 
subvencionant les despeses en transport públic fins a 260 euros per
jove/curs.

L’emancipació és la paraula clau, la inquietud més destacada quan 
parlem amb els i les joves de Gavà. I ens assabentem perquè els 
escoltem. Per això estem elaborant amb elles i ells el nou Pla Local 
de Joventut de Gavà. Hi posem moltes esperances per què aquesta 
ciutat faci una nova mirada, actualitzada i ambiciosa, cap als joves, 
en definitiva cap al futur de Gavà.

També estem enllestint el Pla Estratègic de Cultura. Un procés 
igualment participatiu i ambiciós, perquè la Cultura faci una bona 
sacsejada. Tenim un teixit cultural plural i divers, viu, admirable, i 
volem, no només que segueixi rebent suport, sinó que faci un pas 
endavant, es mantingui viu i desperti una vocació cultural 
gavanenca encara més activa del que ja és. Més activa i més ben 
projectada tant de portes endins com de portes enfora.

En aquest punt em vull aturar un moment per fer un 
reconeixement a totes les persones i entitats que formen el 
teixit associatiu de Gavà.

Les coneixia, hi havia parlat i treballat amb moltes d’elles, però us 
asseguro que en aquests mesos d’alcaldessa una de les vivències 
més intenses, un dels aprenentatges més necessaris, ha estat el 
que m’ha brindat el conjunt del món associatiu que és mou entorn 
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de la cultura, l’educació, l’art, la música, l’esport, els veïns i les 
veïnes, la solidaritat... En definitiva, tot el que representa 
l’activisme per la ciutat i per la gent.

Sóc conscient de que hi ha mancances i millores pendents, però ho 
aconseguirem, em comprometo, ja que per damunt de tot cal posar
de relleu la seva feina i l’activitat diària i permanent, el compromís i
la implicació que tenen.

A totes i a tots, moltes gràcies de tot cor. Seguirem al vostre 
costat.

I si el teixit associatiu fa ciutat, fa societat, les polítiques socials 
han de generar la xarxa de protecció que tothom necessita, 
especialment els més vulnerables

Aquestes polítiques es van posar a prova en la pandèmia, i tot el 
dispositiu Gavà T’Ajuda va donar una resposta immediata i prou 
solvent. 

Si ho vam poder fer és perquè la base que tenim és sòlida. Parlem 
d’una tasca sovint discreta, però permanent. L’equip de Serveis 
Socials municipals en dóna fe, i la seva feina és un dels pilars de les
garanties que aquesta ciutat ofereix.

Una dada poc coneguda però il·lustrativa: el programa de 
garantia alimentària de Gavà destina prop de 300.000 euros 
a proveir alimentació als col·lectius més vulnerables. A través dels 
bancs d’aliments, els àpats a domicili, el complement de beques 
menjador i el programa “Menja sà a l’insti”, així com ajuts de 
menjador a les llars d’infants.

També vull posar de relleu altres experiències recents.

El programa A-Porta: és una de les experiències més satisfactòries
que els propis veïns d’un barri, els “picaportes”, informin i s’informin
de les necessitats dels seus veïns i veïnes. I com a barris 
dinamitzats vull destacar la recuperació del dinamisme a Ca 
n’Espinòs amb la rehabilitació del Centre Cívic  -recordeu que va 
patir un incendi-, o l’activisme permanent a Ausiàs March.
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Al Teu Costat  ha estat també un programa que apropa 
l’Ajuntament a peu de barri, allà hem estat, als casals.

I si parlem d’apropar l’Ajuntament, com sabeu estem treballant i 
enllestint el projecte GÀVIUS, que gestionarà de manera proactiva
i intel·ligent tots els ajuts socials.

Per últim, però no menys important , vull remarcar dos àmbits 
on la ciutat s’hi juga la igualtat i la justícia social.

D’una banda, la inclusió. I vull destacar la tasca de la Comissió 
d’Inclusió. Allà compartim necessitats i propostes, i agraeixo que 
ens recordin sempre que cal fer passos endavant i la seva fermesa.

D’altra banda, el feminisme i els drets LGTBI. I aquí vull 
destacar un altre servei essencial, sovint també discret però 
imprescindible: el SIAD (Servei d’Informació i Atenció a la Dona).

I manifestar una vegada més la condemna i el rebuig més absolut a
la violència masclista.

Quant al col·lectiu LGTBI, com sabeu vam posar a disposició el SAI 
(Servei d’Atenció Integral), i ara l’hem ampliat; proporciona ajut, 
suport i informació a aquest col·lectiu.

 
En definitiva, no és casualitat que les polítiques socials, de 
benestar i serveis a les persones representin pràcticament la
tercera part del pressupost municipal.

És una qüestió de prioritats, de fer una ciutat que protegeix i 
fomenta la igualtat perquè ningú quedi enrere, i més ara, i més 
amb la pandèmia. 
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Espai públic i Seguretat

El pressupost municipal és precisament allà on les polítiques i les 
accions es posen negre sobre blanc. I aquí, hi ha un àmbit que 
aplega també la tercera part dels recursos de l’Ajuntament, 
fins i tot una mica més: el manteniment, la neteja i la millora
de l’espai públic, així com la seguretat.

Conec molt bé aquest àmbit. Vaig ser-ne tinenta d’alcaldessa. I com
alcaldessa he volgut mantenir personalment la direcció de les 
polítiques de seguretat i de la Policia Municipal.

Tinc molt clar que aquí és on la ciutat es viu a peu de carrer, 
on la ciutat ha de funcionar, on compartim i convivim. 
I Gavà fa una aposta clara i segura per estar en el millor 
estat i per introduir millores progressivament.
Som conscients que hi ha marge de millora, però també cal ser 
conscients dels avenços que estem aconseguint.

Un primer apunt sobre seguretat. I ben recent: la setmana 
passada van celebrar reunió semestral de la Junta Local de 
Seguretat, amb la presència del conseller d’Interior.
I vam constatar una dada que demostra que Gavà és una ciutat 
segura: a la nostra ciutat estem per sota de la mitjana de Catalunya
en quant a delictes per 1.000 habitants (25 vs 28’5).

Això ens satisfà, sí, però no ens conformem. Perquè la seguretat 
demana estar sempre alerta. Perquè els delictes contra les persones
disminueixen però els delictes contra la propietat repunten. Perquè 
tornem a la normalitat i hem d’estar preparats. 

Per això ben aviat, al setembre, incorporarem 11 agents a la 
Policia Municipal, reforçant a més la presència de dones, un tret 
important.

Respecte a la neteja i el manteniment, PRESEC es manté com 
el gran vaixell insígnia. I els esforços pressupostaris, materials i 
humans que hi dediquem, es mantindran a l’alça. Us puc assegurar 
que no estalviarem recursos.
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Exemples d’aquest mandat en són la renovació i ampliació 
integral de contenidors i la consolidació del model de 
recollida i gestió de residus. I hem estès el porta a porta als 
comerços de l’Illa i a d’altres barris de la ciutat.

Aquest camí no té marxa enrere, i hi seguirem, però amb a la 
responsabilitat, la flexibilitat i la progressivitat necessària. Les coses
s’han de fer bé, sense presses i sense dogmatismes. Una dada 
rellevant: Gavà cada any recicla més, recordem que hem passat del
34 al 44%. Això es una dada molt positiva. Aquest és el camí.

Tercer apunt, les millores progressives a l’espai públic i en 
mobilitat i sostenibilitat, perquè totes tres van lligades.

Mireu, no és fàcil trobar els recursos necessaris per generar les 
inversions que Gavà necessita, i quan cal prioritzar altres àmbits en
temps complicats es fa encara més difícil. Però aquest mandat ha 
permès fer alguns passos endavant que no vull deixar de recordar.

Les campanyes anuals d’asfaltat. I el 2022 i 2023 ho reforçarem
amb més de mig milió d’euros d’inversió.

Increment anual del verd urbà: amb la plantació d’arbrat, 
millora i ampliació de parterres i jardineria.

Construcció de  grans àrees de joc: el parc infantil del passeig 
Maragall i del parc del Mil·lenni.

Remodelació integral del carrer Palafrugell.

Nou enllumenat al pont del Silvi’s.

Urbanització del carrer Rius i Taulet.

Millores en l’accessibilitat dels passos de vianants.

Camí del Turó del Calamot.
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Actuacions de sanejament al carrer Cubelles.

Ampliació de la zona taronja d’aparcament a la platja.

Aparcament de gran capacitat de bicicletes a l’estació.

El límit de velocitat Gavà Ciutat 30 en totes les vies urbanes i 
travessies d’un sol carril. No ha agradat a tothom, però facilita la 
convivència i la seguretat, i redueix les emissions.

També hem ampliat la xarxa pública de punts de recàrrega de 
vehicles elèctrics.

Hem posat en servei Aparcament dissuasiu carrer Girona, que 
per cert està ple. En farem un altre.

Ampliació de plaques fotovoltaiques a l’edifici de l’Ajuntament i al
Centre de Serveis a l’Empresa.

I molt important, renovació total de l’enllumenat a la via 
pública, generant estalvi, eficiència i qualitat. 1’6 milions d’euros 
que amortitzarem en 6 anys per l’estalvi que suposa, i reducció 
d’emissions de CO2 (891 totes/any).

En el capítol d’altres millores, dos apunts.

Després de l’estiu començarem les obres d’ampliació del 
Cementiri i de l’espai de dol perinatal: una necessitat ben 
coberta i alhora una senyal de sensibilitat i respecte.

I en instal·lacions esportives, el jacuzzi a la Nova Piscina. I en 
breu, finalment, la reforma de la sala de fitness de la Bòbila, gespa 
artificial al camp de futbol Can Torelló i arranjament del camp de 
beisbol Can Torelló aprofitant la celebració del campionat Europeu 
de Softbol Femení.
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Últim any de mandat i visió 2030

Però ara mirem endavant. Ens queda un any per davant i cal treball
amb la perspectiva 2030. 

Parlar de Gavà és parlar d’estabilitat, de garantir allò més bàsic i 
fonamental, d’estar al costat de les persones. I de preparar el futur.

Tenim una molt alta responsabilitat amb el futur. I el meu 
equip de govern i jo com alcaldessa l’assumim plenament.

Per això el darrer any de mandat que ara encetem és tant 
important. I per això us vull avançar algunes de les coses 
importants que es concretaran o s’encarrilaran els propers mesos, i 
alguns dels projectes i accions que estem preparant.

Barris, ciutat, mobilitat sostenible

 Junts Fem Barri: aquest diumenge acaben les votacions, i el 
dia següent començarem a preparar i posar en marxa els 
projectes que prioritzi la ciutadania.

◦ Hem incrementat la dotació fins als 600.000 euros.
▪ Al Junts Fem barri, afegirem accions com ara la renovació

de paviments i instal·lacions d’alguns parcs infantils.

 Avinguda Eramprunyà – Plaça Catalunya: al setembre 
donarem a conèixer el projecte, que recollirà les aportacions 
ciutadanes, continuem amb els processos participatius i ens 
encanta.

◦ Fem ciutat amb la ciutadania i per a la ciutadania. 
◦ Prepararem el projecte i el proper mandat serà el de la 

transformació d’un eix essencial per a la ciutat. I 
posteriorment abordarem la reforma de la plaça Catalunya.
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 També al setembre haurem acabat finalment la 
transformació de la Carretera Santa Creu de Calafell en 
un eix cívic on bicicletes, transport públic i vianants tindran 
prioritat.

◦ Aquest és el camí de la nova mobilitat: més eficient, més 
neta i menys contaminant.

◦ I com no, agrair la paciència per les molèsties i la 
durada de les obres. Ara tocarà ja per fi, gaudir-la.

 També prepararem i abordarem l’ampliació de la xarxa de 
Carrils Bici.

◦ Esperem obtenir Fons Europeus per definir un projecte 
ambiciós que complementi i pacifiqui la mobilitat.
▪ Un apunt en aquest sentit: estem enllestint els canvis a 

les ordenances municipals per regular com cal el 
Vehicles de Mobilitat Personal, coneguts com a 
patinets elèctrics. Els patinets han de ser un mitjà ben 
utilitzat i que respecti a tothom. Les normes s’han de 
complir, i en breu entrarà en vigor la nova ordenança que 
ja s’està cursant.

 També presentarem als Fons Europeus el projecte del Camí de
Ca n'Espinós, una assignatura pendent que Gavà ha 
d’aprovar definitivament i que incorpora el component d’una 
mobilitat sostenible i el component de la dignificació social del 
barri.

 Mobilitat sostenible, segura i eficient és sinònim de transport 
públic. Aquí m’he d’aturar. Els transport públic ha de ser 
suficient i en condicions.

◦ Per això ens hem plantat pel mal funcionament dels 
autobusos, i ara sabem que Avanza i l’AMB prendran 
mesures i renovaran la flota. 
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◦ Per això també mirem endavant, i pensant en el futur de 
Gavà i en la demanda existent, estem treballant perquè 
Gavà tingui una segona estació de la línia R2, un 
abaixador situat a l’altre extrem de la C245, a tocar de 
Castelldefels. 
▪ Abaixador que anirà acompanyat d’un aparcament 

dissuasori; perquè nosaltres entenem la mobilitat com 
la convivència compatible amb el vehicle privat, però 
prioritzant el transport públic.

◦ I també treballem perquè l’ampliació de la R3, el famós 
«Metro del Delta», es col·loqui a la via correcta. Ara 
sabem que el Ministeri de Transport sí que ha posat en 
marxa els estudis perquè aquesta línia sigui realitat els 
propers anys. 

 Aquest any treballarem per tenir preparats projectes de 
transformació de carrers que ho necessiten, i que el proper 
mandat podrem abordar. Exemples:

◦ Santa Teresa
◦ Tresols
◦ Vandellòs i Ametlla a Gavà Mar
◦ I d’altres que vindran a continuació.

Habitatge i equipaments

 D’aquí una setmana, el 19 de juliol, farem el sorteig dels 136
pisos públics de venda i lloguer que hem fet al barri de Can 
Ribes de la mà de l’Impsol.
◦ Un exemple més de com Gavà es vol dotar de més 

habitatge públic. Recordem la demanda dels joves per 
emancipar-se.

◦ En aquesta zona seguirem preparant noves accions per 
ampliar el parc d’habitatge accessible.
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 Això és fa de forma pensada, en el marc del Pla Local 
d’Habitatge que hem posat en marxa aquest mandat i que 
ofereix el full de ruta estratègic .

 De la mateixa manera, en breu començarem la campanya per 
fomentar la rehabilitació d’habitatges amb criteris 
d’eficiència energètica, molt important.  Aquest ve de la 
mà del finançament dels fons Next Generation. 

◦ Aquí ens agradaria  arribar a tota la ciutat, però treballarem
ens els barris que presenten més necessitats socials i 
residencials. Rehabilitació d’habitatges amb criteris 
d'eficiència energètica. És molt important.

 D’altra banda, esperem completar el procés de planificació 
urbanística de l’Espai Roca, un espai compartit entre Gavà i 
Viladecans. Hem d’apretar i ho farem. Hem vist que potser va 
molt lents i nosaltres volem que vagi més ràpid perquè aquí hi 
ha un pes especific molt important: més de 400 pisos a Gavà 
(a la zona de l’estació), el 40% protegits, la meitat de lloguer.

◦ Espai Roca també comportarà el reallotjament del barri de 
la Barceloneta, que és molt necessari, millores important en
la mobilitat  -hi haurà una connexió  de la riera de Sant 
Llorenç fins a la sortida de Gavà- i dotació de nous 
equipaments, que  ens fan falta i aniran molt bé.

 En equipaments, recordar que ens marquem un objectiu 
ambiciós que ha de permetre fer un pas endavant definitiu a 
Gavà: la plena transformació de la Casa de les Famílies, al 
carrer Sarrià, que ja té una part en ús i hem d’acabar-la de fer.

18 



19

Parlant d’equipaments, i de futur, voldria aturar-me en 
l’àmbit de l’ESPORT.

És una estratègia cabdal per a Gavà. Perquè aglutina una vocació 
evident i una demanda creixent per part de la població, els clubs i 
les entitats. Perquè és un terreny que volem que esdevingui 
prioritari en la projecció i el posicionament de Gavà: Gavà serà 
esportiva. I perquè és plenament coherent amb el model de ciutat 
saludable i sostenible, i en aquest marc l’activitat física és 
imprescindible.

Les potencialitats que tenim són enormes, i no parlo de projectes 
impossibles ni de meres intencions; parlo d’opcions reals, 
preparades i que els propers temps han de marcar sens dubte una 
de les línies principals de futur de Gavà.

 Centre de Mar – Base Nàutica: properament llançarem el 
concurs per dotar-nos d’un operador que el posi en marxa al 
centre de serveis de Gavà Mar, garantint alhora en tot moment
l’ús cívic i veïnal. Aquest centre de serveis serà pels veïns i 
veïnes, és important que ho remarquem. 

 Can Torelló, que es troba en un moment de definició del 
projecte que haurà de fer realitat convertir-ho en un espai 
esportiu i de referència, a l’abast de la ciutadania com fins ara 
i que projecti Gavà cap enfora. 

 Les Massotes (antiga bolera) , que també tindrà una 
destinació esportiva quan es puguin enllestir les formalitats i 
es realitzi el projecte que estem «cuinant».

I us vull parlar d’un quart projecte.

Mireu, quan vaig arribar a alcaldessa i em vaig posar al dia de totes
les inversions, ja tenia al cap una demanda dels veïns i veïnes de 
Gavà que em feia especial il·lusió poder donar-hi resposta.
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Recordareu que una de les propostes inicials que s’havien plantejat 
per Can Torelló era la construcció d’una piscina pública descoberta. 
Es va estudiar, fins i tot en algun moment es van mostrar unes 
imatges preliminars, però ara hem replantejat la proposta.

Vaig demanar uns estudis que permetessin ubicar-la en el lloc més 
adequat, amb les dimensions i condicions òptimes i degudament 
integrada en l’entorn. I avui us vull anunciar que la piscina 
pública descoberta es podrà construir a la zona de Ca 
n’Horta. Concretament, en l’espai ubicat entre la Masia, la 
C245 i l’actual parc del Calamot. 

És a dir, no haurem de creuar la C32. Ho tindrem a tocar. I estarà 
plenament integrada a l’entorn, és a dir, emmarcada dins el Parc del
Calamot.

Ara encarregarem el projecte, per tenir tots els detalls, garantir les 
millors condicions i que la nova piscina tingui la capacitat necessària
per una població com la nostra. Quantificarem amb detall els costos
i trobarem el finançament. I ens hem marcat l’objectiu que la 
piscina estigui en funcionament, si tot va bé, a la segona meitat del
proper mandat. Per tant serà una realitat i la tindrem.

Transformar la ciutat per millorar-la

Si parlem de piscina publica descoberta, aquesta és una mostra de 
com els instruments de planificació que disposa Gavà són adequats 
i necessaris. També ho són el CAP3, o els pisos protegits de Can 
Ribes, o el parc de Bombers que fa anys que tenim. Tots aquests 
guanys són possibles, en aquest cas, gràcies a l’instrument de 
planificació del nou sector: el Pla de Ponent, el “famós” Pla de 
Ponent.

M’agradaria donar un parell de pinzellades del què és i el què 
comporta de manera clara i transparent per qui ningú tingui dubtes.
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És  un  planejament  plenament  vigent  i  aprovat  definitivament
per la Generalitat de Catalunya el 2006. I que s’està desenvolu-
pant progressivament, sense presses i amb total responsabilitat.

En aquest planejament, també convé recordar-ho, s’ha condicionat
des de l’Ajuntament que es preservin els valors ambientals del sec-
tor (sempre d’acord amb l’avaluació ambiental i les normes urbanís-
tiques o fins i tot més del que es demana). Per això es recuperen
espais privats que passen a ser patrimoni públic, de manera que
estaran més protegits (avui en dia no ho estan), conservats i a dis-
posició de tota la ciutadania de Gavà. I per això es preservaran i
milloraran els corredors biològics, els espais forestals i l’arbrat. 

En quin punt es troba? Com he volgut remarcar des del meu primer
dia com alcaldessa, des del govern municipal estem oberts a tot el
que pugui suposar millores.  I parlo també des del  punt de vista
mediambiental,  i  en  aquest  sentit  s’està  estudiant  i  treballant-hi
específicament. També quant a la qualitat urbana, la sostenibilitat
ambiental i la mobilitat, que hauran de tenir un lloc prioritari.

No ens ha de fer por transformar Gavà, millorar-la. Aquesta 
és la història de la ciutat. Es el que hem fet i és el que hem 
fet bé. Amb la mirada i els requeriments que els temps 
demanen. Atenent les necessitats de les persones i del 
territori, del medi.

Com deia abans, tenim una molt alta responsabilitat amb el futur.
I com alcaldessa, com a representant política i institucional dels 
veïns i veïnes de Gavà, com a responsable de liderar l’Ajuntament i 
governar la ciutat, com a persona compromesa amb el medi 
ambient, que ho soc , us puc assegurar que no faré res que 
pugui perjudicar el futur de la nostra ciutat, de la meva 
ciutat. Però no deixaré de fer res que pugui contribuir a 
millorar-la. 

Repeteixo, ho hem fet històricament. I ara hi tornarem. 
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Equilibri, sentit comú i responsabilitat cap als Objectius de 
Desenvolupament Sostenible, aquesta és la fórmula. Aquesta 
és la voluntat que hi ha al darrera d’iniciatives com el Pla d’Actuació
contra el Canvi Climàtic o el Pla d’Acció per l’Energia Sostenible. És 
el que ens ha portat a ser finalistes del premi europeu Green Leaf o 
al reconeixement que ha obtingut el Pla de Mobilitat d’Estiu. És el 
que defenso des de la vicepresidència de la Red Española de 
Ciudades por el Clima o des de l’Airport Regions Council. És el que 
portarà a crear la Taula per la Sostenibilitat, que engegarem 
formalment al setembre.

Mireu, insisteixo en una idea: les coses no passen per casualitat.
I no és casualitat que Gavà sigui una de les ciutats pioneres 
a l’Estat per desenvolupar l’Agenda Urbana.

Al proper Ple municipal debatrem i aprovarem el Pla d’Acció 
de l’Agenda Gavà 2030. El full de ruta per a l’estratègia de 
Gavà en la propera dècada, que recollirà les principals accions,  
projectes i conceptes del futur model de Gavà.

Espero i desitjo que el conjunt de grups polítics s’hi sumin. 
El futur no entén d’unanimitats ni adhesions cegues; no és pas el 
que Gavà necessita ni el que jo demano. Però el conjunt de tot el 
que tenim al davant, els reptes que hem d’afrontar i les 
potencialitats que disposem, demanen responsabilitat i una 
visió àmplia i generosa.

Tenim un any per davant i tot un futur per seguir construint. Gavà 
té el rumb clar. Un rumb que treballa de prop, a peu de 
carrer, barri a barri, persona a persona, amb les entitats, 
amb la ciutadania. I que també mira lluny. Tocant de peus a 
terra però sense renunciar mai a aixecar la mirada. Són dues 
cares de la mateixa moneda.

La clau és saber actuar i saber reaccionar, i també estar preparats, 
anticipar-nos, saber planificar. 
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Des del projecte progressista que lidera aquesta ciutat, tenim 
clar el model i els objectius. Aquest és un projecte que justament 
perdura i renova la confiança perquè se sap renovar i perquè se sap
posar-se al dia. Venim de lluny i volem portar Gavà encara 
més lluny i sobretot millor.

En els darrers anys hem tingut molt bons alcaldes. En Dídac 
Pestaña, el vam acomiada i li van atorgar la Medalla de la Ciutat a 
títol pòstum; va ser l’alcalde que va liderar la gran transformació 
dels primers 25 anys de democràcia. En Joaquim Balsera, un 
referent, amb ell vaig entrar en política; va ser l’alcalde que va 
situar Gavà del segle XXI i va liderar una dècada de nous canvis, i 
en un context de crisi econòmica greu. I la Raquel Sánchez, 
amiga, companya, també referent, un orgull que sigui Ministra; va 
ser la primera alcaldessa dona de Gavà, que va definir i orientar 
l’agenda de la sostenibilitat.

I ara em pertoca a mi. Amb el meu estil i el meu segell. Parlant 
clar i a peu de carrer. Treballant per les coses tangibles i concretes. 
Analitzant els fets i les opcions amb claredat i sense embuts. I amb 
rigor i seriositat, sense fer volar coloms però amb inconformisme. 
Amb realisme i optimisme a parts iguals.

És un honor ser alcaldessa de la meva ciutat. I sobretot és 
una responsabilitat que he assumit amb tota la il·lusió i amb la 
voluntat de treballar sense descans al servei de les veïnes i els 
veïns de Gavà i del futur d’aquesta ciutat única, la millor ciutat.

Moltes gràcies.
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